“任务型教学法”在初中英语教学中的运用

教学案例
7B Unit 6  Pets

Period  1

Comic strip and welcome to the unit
淮安市涟水县时码中学        刘燕清
牛津初中英语7A至9B是按照“话题---功能---结构---任务”

相结合编排的，以话题为主线，任务为主导，辅以功能和结构，培养学生综合运用英语的能力。每一单元围绕一个话题展开，内容涉及面广，信息量大，包括植物、动物、天文、环保、旅游、科普、节日、文化习俗等方面的知识。围绕话题是一系列的课堂活动和要求学生完成的任务，学生通过体验、实践、参与、合作、交流和探究等方式，学习和使用英语。为了有效地提高英语教学质量，根据英语教学规律和学生的认知水平，结合教材内容，我每一节课都采用不同的任务设计和多样化的评价方式来激发和培养学生学习英语的兴趣，使学生养成良好的学习习惯和有效的学习策略。比如每个单元的导入板块是让学生感知新的单元教学材料，初步理解新的教学内容。其目标要求是引入话题，基本了解本单元所涉及内容，听、说、读、写简单热身。贴近生活产生疑问，引起思考。其主要内容是通过Eddie 和Hobo 的对话趣味性的引入新单元，并阐明了本单元的主题任务，另外，通过一些单词、短语和图片进入新单元前热身训练，同时能够引起学生对单元内容学习产生浓厚兴趣。因此本人在处理这个板块时通常是重
点落在课前准备上。根据教学内容安排学生事先作好准备，诸如照片、
相关链接资料的查寻、同桌对话表演准备等。在导入过程中，注重学
生自主探究，自我展示，鼓励学生在活动中学，在自我表现中提高。
让学生在热身活动中展示，让他们有成就感，更乐意去学英语.现对
《牛津初中英语》7B Unit 6  Pets  (Comic strip and welcome to the 
unit) 进行任务的设计。
7B Unit 6  Pets

Period  1

Comic strip and welcome to the unit
课前准备：（详见附一：自主学习提纲）

1、让学生查找有关宠物的背景知识。

2、让学生预习生词，再查询更多有关宠物特性。

3、老师和学生各自准备一些宠物的图片和一些描述宠物的谜语。

教学目标：

1、知识目标：认知动物名称及其典型特征，了解动物间的差别。
2、能力目标：学会描述自己所喜欢的宠物以及喜欢的理由。
3、情感目标：（1）充分利用学生对动物的喜爱和好奇心，激发学生学习本单元的兴趣。
（2）让学生树立保护动物的意识以及礼貌意识。
教学内容： 
单词:  pet, , parrot, rabbit , cat , dog , goldfish, mouse, hold, feed, carrot, lap  

词组及句型:
1. bring sb.sth.=bring sth .to sb.      2. watch sb.do sth.

3. sleep on one’s lap               4.hold …in one’s hand.

5. teach  sb. to do sth.             6. feed sb./sth. sth

7. swim around                   8.be more polite

9. You should be more careful.       10.I like watching it swim around.
11. I want to teach it to speak.
教学准备：

1.录音机

2.动物图片

3.自主学习提纲和课课练
教学步骤:

Step 1. Organization （营造氛围，引起注意）

1．Greeting
2．Duty Report (学生按学号顺序轮流值日，一节课一名学生。)

Step 2. Warming –up (导入话题，引起思考)
1.Talk about animals freely.
Do you like animals?  What animals do you know?(让学生展示他们所收集的动物的图片并说出其英语名称。).We all like animals because most of the animals are our friends. But now many animals are hunted and disappeared. They are in danger. Such as pandas,  tigers. So we should protect animals. Do you think so? 

Step 3. Presentation（联系实际，激发兴趣，）
If you like an animal very much, you can keep it as a pet at home. Do you have a pet  ? ( Write “ Unit 6 Pets” on the blackboard ) I have a pet .Please guess what they are. 
(1). T: It has two long ears and its eyes are red . It likes eating carrots. What is it?

S: It’s a rabbit.
T: Yes . And I often feed it carrots.（展示幻灯图片以及重要词汇）
(2). T: It is very pretty.  Its tail is very beautiful. It can’t live without water. It can swim around in fish tank. What is it ?

S: It is a goldfish.
T: Yes. And I like watching it swim around in the water. （展示幻灯图片以及重要词汇）
(3) .T: I have a bird .It can speak and sing like a person. What is it ?

S: It is 鹦鹉.

T: Yes it is a parrot. I often teach it to speak. （展示幻灯图片以及重要词汇）

So much for the guessing . Read and remember the new words and the important language points.

Step 4.  Practices. （自我展示，感受成功）
1. Get Ss to take out the pictures of their favourite animals or pets and tell others Ss the names of the animals. The teacher writes them on the Bb and give some more for the Ss to learn. Then all the Ss can match the names with the pictures for competitions 
2. The Class 1,Grade 7 students took some photos of their pets, but the photos are not good. Write down the names under the pictures.

What’s this in Picture 1/2/3……?（让学生猜测动物的名称并完成填写任务）
Then get Ss to say the plural form of these animals and find out the special form of “ goldfish ” and “mouse”.

（goldfish - goldfish mouse-mice, sheep-sheep, mosquito-mosquitoes,

kangaroo - kangaroos)
3. Ask a student , “ Of all the animals, what animal(s) do you like best and give your reason,” Then get Ss to do Part B in pairs. Next check the answers with whole class. After that , get Ss to read aloud the sentences and ask some Ss to read before the class.

Step 5. Activities（合作探究，提高能力）
Get Ss to work in groups to talk about their favourite pets and why they like them. Then some group leaders report the information about their groups.

          A: What is your pet ?

          B: ……is my pet.

          A: Why do you like it ?

          B: Because……
Step 6. Presentation the comics and practice.（联系生活，情感教育）
Eddie has a pet, too. He often tells Hobo to do a lot of work for him. But now Eddie wants to change its pet. Do you want to know why?
1.Please listen to the tape and answer my questions.

    (1)What time is it now ?

(2)Does Hobo want to bring Eddie his lunch?

(No ,he doesn’t .)

2.Open your books and read the dialogue by yourselves. Then answer the question: 

(1)Why does Eddie want to get a new E-dog?

(Because E-dog can’t do what he tells him to do.)

(2) What does Eddie say? Is Eddie polite?

(3)What does Eddie say again? Is he polite now?

If we want someone to do something for us . We had better or should say “Please”. It is polite.
1. Listen to tape again ,then practice in pairs .Ask some pairs to act it out. 
Step 7. Summary.（归类小结，加深记忆）（见板书设计）
Step 8. Exercises:（复习巩固,小组竞赛）(见附二：课课练） 
Check the answers and find out which group is the best in this class.
Step 9.Homework（拓宽视野，寓学于乐）
拓展：

在班级做一个调查，看你的同学的宠物是什么，并描写它的外貌特征和生活习性。不少于3种宠物。

  板书设计

         1.bring sb.sth.=bring sth .to sb.     2.Should +do

3.find/see/watch/hear sb. do sth.
see/hear/watch/find sb. doing sth.

4.sleep on one’s lap.         5.hold sth. in one’s hand .

6.teach sb. to do sth.         7.feed sb.sth.=feed sth .to sb.
8. be more polite            9. You should be more careful.     

 10.I like watching it swim around.

11. I want to teach it to speak.
教学反思：

采用任务型教学方法，教师设计的任务贴近学生的生活和社会实际，学生的活动具有明确的目标。因此，在教学活动中，学生大脑始终处于一种激活状态，在完成各项任务的过程中，为学生提供大量的口、笔头操练的机会，他们互相学习，互相帮助，培养了分析问题的能力。任务成果的展示还为他们的自我评价提供了标准，树立了他们的自信心，产生了成就感，为他们进一步学好英语起了强大的推动作用。实践证明，任务型教学是培养学生综合语言运用能力的一种行之有效的教学途径。
       附一：

                 初二英语自主学习提纲

Class ​​​____________    Name ​​​___________________

内容：7B Unit 6   Pets

      Comic strips and welcome to the unit
要求：

一．课前找2—3张自己喜欢的动物图片。

二．从本单元找出下列单词，并找出含这些结构的知识点、句型：

单词:  pet, , parrot, rabbit , cat , dog , goldfish, mouse, hold, feed, carrot,  lap  

词组及句型

1 .bring sb.sth.=bring sth .to sb.  3. sleep on one’s lap

4 .hold …in one’s hand.        5 .teach  sb. to do sth.

7. swim around               8  be more polite

9. Should +do               10. feed sb.sth.=feed sth .to sb.
10 .find/see/watch/hear sb. do sth. 与See/hear/watch/find sb. doing sth.

12. You should be more careful.  13. I should get a new e-dog.
三．完成 Welcome to the unit A /B 

四．在班级做一个调查，看你的同学的宠物是什么，并描写它的特征，不少于3种宠物。

五．在自学过程中遇到的难题

附二：

初二英语课课练

7B  Unit 6  Pets   (1)

Class_____________       Name_________________

1． 完成下列句子

1. Daniel likes his p_____ because it can sing. He wants to t_____ it to speak.

2. It is dangerous to h_______ a dog in your hands.

3. I like my g___________ in my fish tank.

4. We s__________ be more polite to the old.

5. I like my r____ because it has long ears and it likes to eat c______.

2． 选择填空

  (   )1. would you please teach me ________ first?

        A. dance  B. dancing    C. dances   D. do dance

  (   )2. I’ll _______ you some seafood, It’s very delicious.

        A. take    B. bring      C. get      D. sent

  (   )3. You ______ more careful next time.

         A. should  B. ought to   C. should be  D. should to 

  (   )4. Kate often sees Jim _______ football after school.

         A. plays    B. playing   C. play      D. to play

三．译出下列句子

①王老师每周三下午教我们跳舞。(teach sb. to do sth)

  Mr. Wang __________us ______  _________ every Wednesday afternoon.

②Daniel 每天给他的兔子喂胡萝卜。(feed sb. sth.)

  Daniel _________  __________  ___________  _________ every day.

③露西小姐手里捧着鲜花。(hold …in one’s hand )

  Lucy is ___________  some flowers _______  ________  hand.

④我喜欢坐在妈妈膝盖上。(sit on one’s lap)

  I like _______  _________  my __________ lap.

⑤学生应当每天打扫教室。(should )

  Students ___________  _________  the classroom every day.

6．我喜欢看鱼儿游来游去。

 I like __________  fish ___________  ___________.

7．你应该把我的小狗带给我。

 You _________   ___________  ____________  my dog.

8． 教鹦鹉说“早上好”并不难。

 It is not difficult _______  _________ the parrot _______  ________” Good morning”.
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